
Topoli rešujejo staro deponijo
Na osrednji ljubljanski doponiji Barje so

pred kratkim v okviru poskusnega projekta na
dobrih dveh hektarih zasadili in podtaknili
14.000 sadik topolov različnih vrst. Ta drevesa
izmed vseh najhitreje rastejo, imajo pa tudi to
dobro lastnost, da s svojo koreninsko maso
črpajo vlago iz izcedenih vod, v katerih je
veliko dušikovih nitratov, fosfatov, pogosto'
tudi pesticidov. Na svojstven način opravljajo
neke vrste biološko oživitev obremenjenega
okolja. To zasajevanje pomeni pravzaprav na-
daljnjo fazo naravnega razreševanja težav, ki

jih povzroča stara deponija, pri kateri izcedne
vode ponikajo v podtalnico, deponija pa tudi
ni imela zgornje zaščitne zemeljske plasti, za-
radi česar se je širil smrad. Pred zasaditvijo
topolovih sadik pa so zatorej morali zemljo
pripeljati od drugod. Pri novejši deponiji so
njeno dno prekrili z ustrezno folijo in teh
problemov ni.

Prvi rezultati projekta, ki ga v sodelovanju
s Hidrometeorološkim zavodom vodi Mestni
sekretariat za okolje na podlagi ameriških iz-
kušenj, bodo vidni čez pet let.


